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Vážený pane předsedo vlády, 

vážené členky a členové vlády,  

 

obracím se na Vás jako předseda Svazu měst a obcí ČR jménem našich členů - obcí  

a měst. Naši členové pozitivně vnímají, že vláda pomůže domácnostem s vysokými 

cenami energií. Pevně věřím, že stejné pomoci se dostane i domácnostem, které 

odebírají teplo z tepláren. Z vyjádření vlády vyplynulo i to, že chystá pomoc firmám  

z energeticky náročných odvětví. Bohužel jsem nezaznamenali, že by byla připravována 

pomoc pro obce a města.  

Je to již několik měsíců od začátku agresivní a bezprecedentní invaze Ruska  

na Ukrajinu. Obce a města musela a musí čelit další krizi nebývalých rozměrů, se kterou 

jsme dosud neměli zkušenost. Musím s potěšením konstatovat, že představitelé obcí  

a měst se své úlohy v této krizi zhostili se ctí a enormním nasazením. Podobně jako 

během pandemie covid, se zvedla nebývalá vlna solidarity a pomoci jak ze strany obcí 

a měst, tak ze strany jejich obyvatel a neziskových organizací.  

Bohužel tyto události mají významný negativní dopad do rozpočtů územních 

samospráv. K tomu se navíc přidala krize v oblasti energetické. Jedním z hlavních témat 

samospráv je již od podzimu 2021 cena energií. Její enormní nárůst byl spojen již 

s pádem některých dodavatelů. Následná válka na Ukrajině a s tím spojený následný 

odklon zemí EU od dodávek ruského plynu zvedl cenu energií do výše, se kterou nemohl 

kalkulovat ani sebeopatrnější řádný hospodář.  

Zvýšené ceny energií mají dopad na každodenní život měst a obcí. Prudký nárůst cen 

energií těžce dopadá na městskou hromadnou dopravu. Mnohá města v minulosti 

vynaložila velké finanční prostředky na modernizaci vozového parku či pořídila nové 

inovativní a k přírodě a životnímu prostředí šetrné dopravní prostředky. Nyní jsou 

v situaci, kdy neví, zda jim v rozpočtech zůstane dostatek prostředků na jejich 

provozování a údržbu. Města nemohou jít cestou navýšení jízdného, které  

se samozřejmě nabízí. Navýšení ceny jízdného v městské hromadné dopravě  

by se negativně promítlo do dostupnosti veřejné dopravy a mohlo by vést ke zhoršení 
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dostupnosti některých služeb na venkově. Ty jsou mnohdy závislé na zaměstnancích, 

kteří veřejnou dopravu využívají. 

Obce a města rovněž ze svých rozpočtů provozují či dotuji veřejné služby v oblasti 

školství, sociálních služeb, kultury, sportu či spolkového života v obci. Na všechny tyto 

subjekty prudký nárůst cen energií negativně dopadá a dostávají se do situace, kdy 

budou muset služby omezovat, či v nejhorším případě přerušit jejich poskytování.  

Vážený pane předsedo vlády, vážené členky a členové vlády, obracíme se na Vás 

s důvěrou, že nenecháte naše obce a města bez pomoci. Řešením by mohl být vládní 

kompenzační balíček, který by městům  a obcím ulevil v souvislosti s dopady enormního 

nárůstu cen energií, aby nemusely poskytování veřejných služeb významně omezovat 

či dokonce rušit.  

 

S úctou  

 

 

 

 

 

 

 

 

Vážený pan 
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